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NA ÚVOD …

Nový rok nám nastal … Na samém začátku je potřeba uvést, že nový rok
nezačínal  vždy  a  všude  prvním  lednem.  Pozorní  čtenáři  Zpravodaje
si vzpomenou, že se naši předkové řídili koloběhem přírody. Dříve v našich
zemích  začínal  nový  rok  25.  prosince  (pravděpodobně  v souvislost se
zimním slunovratem).  První  leden je  za začátek nového roku považován
od 15. stolet, tj. v době kdy byl z praktckého hlediska ve značné část světa
přijat jednotný kalendář.    

Zvyky a pověry vážící se k novoroční době: 

- Silvestr, poslední den roku se dříve nijak zvlášť neslavil. Pouze v kostelích
se v tento den konaly děkovné mše za uplynulý rok. Veselé zakončení roku
s přáteli,  hojnost jídla  a  pit přinesla  až nová doba Na Silvestra chodily
po domech tzv. „ometačky“, staré a chudé ženy, které v domech rituálně 3x
ometly  hospodyni  plotnu  ve  jménu  Otce  i  Syna  i  Ducha  svatého.
Samozřejmě za nějakou výslužku.  

-  Nový rok měl svá pravidla a pořekadla. Kdo by neznal „Jak na Nový rok,
tak  po celý  rok“.  Jestli  docházelo  k  „uhlazení  mravů“ v tento den nelze
doložit. Věřím, že ano. 
Zapovězenými jídly bylo vše od drůbeže, stejně jako zaječí – s těmito by
mohlo uletět nebo utéci štěst. Naopak luštěniny a v kapsách peníze měly
zajistt bohatý rok. Tradičním novoročním jídlem byl prasečí rypáček. Ten,
kdo z něho něco snědl, se nemusel obávat bídy. Štěst se přilepilo i na toho,
kdo v novoroční vánočce našel zapečený hrášek.
Z domu se  nesmělo nic  vynášet.  Bylo  zapovězeno praní  a  sušení  prádla
a mlácení obilí. Značný význam měly také první návštěvy domu toho dne.
Dítě,  pěkné  děvče  a  mladý  muž  byli  pokládáni  za  pozitvní  -  šťastná
znamení,  brblavá  stařena  přinášela  rok  mrzutost.  Pokud  první  příchozí
neuklidil  přes  práh záměrně položené koště,  měl  zaděláno na to,  že  se
z něho stane v novém roce lenoch a budižkničemu. 



K Novému roku patřily i obchůzky s koledou. Dět chodily s proutky trnky,
na  jejichž  bodlinách měly  napíchány hrášky  a  sušené  ovoce  –  na vršku
jablíčko  nebo  ořech.  Proutky  jako  příslib  dobré   rody  byly  směňovány
s hospodáři  za  sladkost nebo  peníze.  Tento  den  chodily  i  maškary
s peroutkami, kterými tyto ve staveních ometaly prach, jiné však kolomazí
pomazaly každého, koho chytly.  
Mezi novoroční zvyky patřilo a patří dodnes vzájemné přání všeho dobrého
do nového roku. Zajímavost našeho regionu je skutečnost, že první tštěné
novoročenky v Čechách rozesílal hrabě Chotek už v roce 1827. 
Kdo by neznal pořekadla vztahující se k délce dne: „Lucie noci upije a dne
nepřidá.“; „Na boží narození – o kuří pokročení.“; „Na Nový rok – o slepičí
krok.“; „Na Tři krále – o krok dále.“; „Na Hromnice – o hodinu více“.
-  Tři králové (6. leden) Tímto dnem dochází k završení vánočních svátků.
Evangelium  podle  Matouše  zmiňuje  cestu  mudrců,  kteří  hledali  místo
narození Spasitele sledujíce zářivou hvězdu. Přišli  se mu v den jeho křtu
poklonit a předat dary v té době z nejcennějších: 

- Kadidlo - vonná směs pryskyřic některých stromů, semínek, kořenů
a usušených květů po zapálení  má typickou vůni.  Symbolizuje  ctu
a poctu - navozuje slavnostní náladu. 

- Zlato - je odpradávna symbolem bohatství.

- Myrha - načervenalá, ztuhlá vonná míza stejnojmenného keře, která 
byla ceněná pro své léčebné vlastnost. 

Svoje  současná  jména  a  označení  „Tři  králové“  dostali  mudrcové
na základě později vzniklé křesťanské legendy, která ustálila počet mudrců
na tři a pojmenovala je na Kašpara (Caspar), Melichara a Baltazara. 

Charakteristckými, dodnes živými zvyky jsou: 

-  svěcení  vody v kostelích  v  předvečer  svátku  (voda  tmto  získává
zázračné vlastnost: přináší štěst, zdraví a boží ochranu). Hospodáři jí



dříve vykropili celé stavení i pole s cílem ochrany prot všemu zlému,
zejména myším a obtžnému hmyzu.

-  tříkrálová  obchůzka  koledníků.  Průvod  tří  dět –  „králů“  (dříve
zpravidla za doprovodu učitele nebo kněze) ustrojených do dlouhých
bílých  košilí  přepásaných červenou šerpou.  Na hlavách mívají  mitru
s počátečním  písmenem  příslušného  „krále“.  Baltazar  měl  navíc
začerněnou tvář.  Průvod chodil  (chodí)  dům od domu,  vykuřoval  je
kadidlem a kropil svěcenou vodou. Společně s domácími se koledníci
modlili  a  zpívali  koledy  nebo  hráli  jednoduchou  tříkrálovou  hru.
Na odchodu  křídou  poznačili  nade  dveřmi  příslušný  dům  písmeny
„K + M + B“ s příslušným letopočtem. Smyslem obchůzky bylo předat
všem domům a lidem, kteří v nich žili, požehnání. 

-  odstrojování  vánočních  stromečků –  dříve  se  tmto  stromkem
následně zatopilo v kamnech a uvařila se na něm slavnostní káva.  

Dalšími zvyky spojenými se svátkem Tří králů, které odezněly, nebo se
přesunuly do jiných souvislost, byly například následující: 
- Magie provozovaná stejně jako o Štědrém dnu: tj. věštění z olova nebo
vosku, pouštění ořechových skořápek se svíčkami, krájení jablek apod. 

- Večer 5. ledna byly zapalovány dlouhé svíce. Komu prvnímu zhasla, ten
měl  jako  první  zemřít.  Směr  kouře  ukazoval,  zda  půjde  po  smrt
do nebe nebo do pekla.
- Omývání obličejů mladých děvčat sněhem, aby měla bělostnou pleť.
-  Kdo se tento den dokázal  celý ponořit  do studené vody – tomu se
po celý rok vyhýbaly nemoci. 

Místo  závěru:  víte,  proč  se  dodnes  řada  památných  dnů  slaví  den
předchozí, než je v kalendáři? To nás zase dobíhá historie. Pro naše předky
totž den nezačínal ránem, ale už příchodem noci.    

S využitm publikace „Lidové tradice“ (a nejen jí) zpracoval Bruno Vognič    



OHLÉDNUTÍ ZA MINULÝM MĚSÍCEM

ROZSVÍCENÍ STROMEČKU ve Starých Ouholicích

V  neděli  3.  12.  2017  jsme  slavnostně  s  pomocí  dět rozsvítli  vánoční
stromeček před hospůdkou U Hasiče ve Starých Ouholicích. Zpívali jsme
koledy, zhlédli ohnivé vystoupení, tvořili  v dílničce a i letos nás navštvil
Mikuláš a čert. 

Doufáme, že se dětem akce líbila a budeme se na všechny těšit zase příšt
rok. 

Spolek Soptci

NOVOVESKÝ ADVENT 

Už  dlouho  si  nenašlo  cestu  do  mateřské  školy  tolik  lidí,  jako  v sobotu
2. prosince  odpoledne.  Setkání  začalo  v 15  hodin  tvořivými  dílnami
pro dět i dospělé – vyráběly se vánoční dekorace, zdobily perníčky. Také
se  malovalo  na  obličej,  nakupovalo  v několika  stáncích  a  zahřívalo  se
popíjením  svařáku  a  teplých  džusů.  Před  rozsvícením  stromečku  jsme
shlédli několik pěkných vystoupení a poslechli si několik koled. A protože



jedna  fotka  leckdy  vydá  za  spoustu  slov,  provedu  vás  tmto  dnem
ve fotografích:

Kreativní dílny

 

History park a mladí archeologové

Rozdělávání ohně „postaru“ výroba vánočních dekorací  

                                                       



 
Už se lidé scházejí … Ledčičtí tanečníci 

  

Vánoční pohádka v podání ledčických školáků

  

…  a už nám svítí!

              



INFORMACE ZASTUPITELSTVA
V pondělí  11.  12.  2017  se  sešlo  zastupitelstvo  na  svém  pravidelném
zasedání  v počtu  6  členů.  Přítomni:  M.  Exner,  Ing.  R.  Hakrová,
Ing. P. Kuchta,  J.  Titěra,  Mgr.  J.  Karas,  E.  Vosmíková.
Omluveni: D.  Čmerdová; Neomluveni: J. Prokešová, T. Husák.

Zastupitelstvo na svém zasedání projednalo tyto body: 

• Zprávu o hospodaření obce v listopadu 2017.
• Schválilo rozpočtové opatření č. 11.
• Schválilo Rozpočtového opatření č. 1 střednědobého výhledu rozpočtu.
• Vyslechlo zprávu kontrolního výboru.
• Vyslechlo zprávu fnančního výboru.
• Schválilo Rozpočet obce Nová Ves na rok 2018.
• Schválilo Rozpočet Mateřské školy Nová Ves, okres Mělník, příspěvkové

organizace.
• Schválilo  pověření  starosty  k provedení  rozpočtového  opatření  č.  12

k 31. 12. 2017.
• Vyslechlo  informace o přípravě nového webu obce.
• Schválilo  záměr  směny  pozemků  -  nově  vzniklý  p.  č.  989  o  výměře

41 m2, vydělený z p. č st. 139 za nově vzniklé p. č. 873/6 o výměře 53m2

a 873/7 o výměře 8 m2, vydělené z p. č. 873/2, vše v k.   Nové Ouholice,
s doplatkem obci.  

• Schválilo záměr prodeje pozemku nově vzniklého p. č.  873/5 o výměře
11 m2, vydělený z p. č. 873/2, vše v k.   Nové Ouholice.

• Schválilo koupi pozemku KN 45/2 v k.  . Vepřek o výměře 53m2  obcí
Nová Ves pro prostor autobusové zastávky.

• Schválilo podání žádost o dotaci na vybudování dětského hřiště Vepřek.
• Vyslechlo žádost AMK Trans s.r.o. o změnu  zemního plánu a směnu ga-

ráží.
• Schválilo uzavření Rámcové smlouvy o partnerství a spolupráci ohledně

zajištění kapacity školy s obcí Ledčice.
• Přijalo usnesení o pozměnění usnesení o výši odměn pro členy zastupi-

telstva obce, pro členy komisí a výborů. Jedná se o upřesnění termino-
logie z důvodu právního výkladu.



• V diskuzi starosta informoval o projektu chodníků, dále se debatovalo
o stavební uzávěře. Přítomni byli: štáb televize Prima, právní zástupkyně
jednoho majitele, jehož pozemek je v návrhu stavební uzávěry, noviná-
řka. 

Zapsal  Jiří  Karas  / Kompletní  zápis  naleznete  na  webových  stránkách  Nové  Vsi
www.nova-ves.cz v  záložce  Dokumenty  obce/Zápisy  ze  zasedání  zastupitelstva
(v levém sloupci).

Zpráva o hospodaření obce v listopadu 2017
LISTOPAD  2017 1. 11. 2017 30. 11. 2017

BÚ Česká spořitelna 460043319/0800 1 473 782,98 Kč 799 600,94 Kč

BÚ ČNB  94-2312171/0710 7 980 417,95 Kč 7 996 624,55 Kč

Pokladna 38 205,00 Kč 41 231,00 Kč
Celkový stav finančních prostředků

obce 9 492 405,93 Kč 8 837 456,49 Kč

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč

Mzdy 101 723,00 Kč 19. 11. 2017

BÚ výdaje nad 30 000 Kč
VHS Projekt –  inženýrská činnost: přípojky

splaškové kanalizace NV 36 300,00 Kč 6. 11. 2017
KROS – výměna kotle + zhotovení odvodu

spalin MŠ Nová Ves 96 625,00 Kč 6. 11. 2017

OSSZ – sociální pojištění 76 276,00 Kč 7. 11. 2017

FÚ – daň zálohová 40 426,00 Kč 7. 11. 2017

Plat 31 982,00 Kč 8. 11. 2017

Odměna 39 913,00 Kč 8. 11. 2017

Středočeské vodárny – provozování ČOV SO 63 592,00 Kč 13. 11. 2017

FCC Regios – svoz odpadu 10/2017 83 291,00 Kč 13. 11. 2017
Výběr hotovosti do pokladny 101 723,00 Kč 14. 11. 2017

Auto KP Plus – Citroen Jumper Valník 575 320,00 Kč 14. 11. 2017

http://www.nova-ves.cz/


FCC Regios – svoz velkoobjemového a nebez-
pečného odpadu 85 983,00 Kč 15. 11. 2017

Kalců – geodetické zaměření 44 105,00 Kč 22. 11. 2017

Výběr hotovosti do pokladny 45 000,00 Kč 30. 11. 2017
Zpracovala: Ing. Renáta Hakrová, místostarostka

Příští jednání zastupitelstva se bude konat
v pondělí 15. ledna 2018 v 17 hodin v sále obecního úřadu.

Všechny občany srdečně zveme!

Termíny zasedání zastupitelstva v roce 2018
Plánované  termíny  zasedání  zastupitelstva  v roce  2018  budou  opět
v měsíčním intervalu s výjimkou července a to vždy v pondělí - zpravidla
druhé v měsíci.

Zasedání zastupitelstva budou tedy 15. ledna (výjimka - třet pondělí), 12.
 nora,  5.  března  (výjimka  –  první  pondělí),  9.  dubna,  14.  května,  11.
června, 13. srpna, 10. září. 

V září  nebo  říjnu  2018  budou  obecní  volby  a  termín  ustavujícího
zastupitelstva se bude odvíjet od termínu voleb.  

M. Exner, starosta

STAROSTA OBCE M. EXNER INFORMUJE …

Vážení spoluobčané,

zbývá několik dní do Štědrého dne. Dovolte mi, abych Vám popřál šťastné
a  veselé  Vánoce,  klidné  svátky  a  šťastný  rok  2018.  Přeji  Vám  pěkné
prožití vánočních svátkůí v kruhu svých blízkých, mnoho radost z dárkůí,
které jste dostali i darovali. Přeji Vám, abyste šťastně vykročili do nového
roku 2018 a abyste ho strávili ve zdraví, úspěšně v osobním i pracovním
životě.



Blíží se konec roku a rád bych se tedy za uplynulým rokem v obci ohlédnul. 

Byl to zase rok plný práce. Především se podařilo celkem rychle postavit
a uvést do provozu kanalizaci Miřejovice. Vyasfaltovali jsme silnici Osa 2
ve Starých  Ouholicích.  Rekonstruovali  jsme  interiér  mateřské  školky.
Instalovali jsme semafor v Nové Vsi. Je v provozu  sekový radar v Nových
Ouholicích. Nebyli jsme letos  spěšní se žádost o dotaci na kanalizaci. 

Je za námi i hodně práce, která zatm není vidět, ale je důležitá pro rozvoj
v dalším  období.  Pracujeme  intenzivně  na  přípravě  tří  projektů  –
kanalizace, chodníky a oprava silnice II/608 a zefektvnění sběru odpadů
formou žádost o dotaci na popelnice na tříděný odpad do každého domu,
kde  bude  zájem.  Další  věc,  kterou  brzy  dokončíme,  je  uzavření  silnice
II/608  v  seku  Nová  Ves  -  Straškov-Vodochody  pro  tranzitní  kamiony.
Zbývá pouze stanovení dopravního značení z krajského  řadu, kde již ale
pouze dobíhají termíny zveřejnění na veřejné desce. Na začátku roku bude
možné požádat KSÚS o instalaci dopravního značení a pak bude záležet jen
na policii, jak dodržování zákazu vynut.

V těchto dnech byla vydána stavební povolení na kanalizaci Staré Ouholice,
Nové Ouholice a Vepřek. Na Novou Ves ho již pár týdnů máme. Pracujeme
na  dokumentaci  žádost dotace,  kterou  musíme  podat  do  18.  1.  2018.
Dokončujeme dokumentaci pro provedení stavby, abychom mohli do jara
2018 vysoutěžit zhotovitele stavby. Jestli dotaci dostaneme, to se dozvíme
do  léta.  V kladném  případě  můžeme  v druhém  pololet 2018  zahájit
stavbu.  Bude  to  rozsáhlá  stavba  s rozpočtem  mnoha  desítek  milionů
korun, ve čtyřech částech obce po etapách, s uzávěrami silnic a nakonec se
stovkami  smluv  mezi  obcí  a  připojenými  občany.  Samozřejmě  tento
projekt zasáhne hluboko do příštho volebního období.

Na  chodníky  a  opravu  silnice  II/608  byla  zpracována  dokumentace
pro  zemní řízení. Ta bude nyní rozeslána k vyjádření dotčeným orgánům.
Lze  předpokládat,  že  během  příštho  roku  je  reálné  získat   zemní



rozhodnut a  zřejmě  i  stavební  povolení  tak,  abychom  na  přelomu
2018/2019 mohli požádat o dotaci na chodníky. 

Pro  žádost  o  dotaci  na  popelnice  jsme  vypracovali  analýzu  a  projekt
a připravujeme  další  doklady.  Pokud  budeme  se  žádost  spěšní,
předpokládáme  zavedení  nového  systému  sběru  tříděných  odpadů
na konci  roku 2018.  To je i  termín,  kdy budeme muset nově vysoutěžit
dodavatele svozové služby.

Jsem rád, že jsme ve spolupráci se spolky a občany udělali i mnoho akcí,
které vedou k setkávání  lidí  a budování  našeho obecního společenství.
Zejména  se  povedl  rodinný  den  a  posvícení.  Výborný  byl  i  masopust
a velkou  účast  měl  i  nově  ve  školce  pořádaný  advent.  Mám  radost
i z velké účast na jarní akci „Ukliďme Česko“.

Chtěl bych i poděkovat všem zaměstnancůím obce, zastupitelůím, členůím
výborůí,  kronikáři,  dobrovolníkůím,  kteří  roznáší  Zpravodaj  a  i  mnoha
aktvním občanůím za práci  pro  obec  v uplynulém roce.  Děkuji  i  všem
spolkůím za aktvitu, kterou zpestřují dění v obci a za pomoc při obecních
akcích.

Takže šťastné a veselé Vánoce a šťastný nový rok 2017 Vám přeji a těším
se na další spolupráci v roce 2018.

Silnice Staré Ouholice Osa 3 v     roce 2018?  

V listopadu jsem dostal několik emailů od obyvatel dosud blátvé ulice Osa
3 ve Starých Ouholicích s dotazem, proč se rovnou nevyasfaltovala i tato
ulice a zda bude jistě vyasfaltována v 2018, jak plánujeme. Obecně, podle
jakého klíče se dělají projekty, je věc, která zajímá hodně lidí, proto bych to
rád rozebral ve Zpravodaji.

Obec  zpracovala  a  zastupitelstvo  schválilo  Strategický  plán  2016-2026,
který obsahuje seznam prioritních projektů, je ke stažení na webu obce,
případně k dispozici na obecním  řadě. Jako prioritní je kanalizace, stavba



chodníků podél silnice II/608 a asfaltování silnic, a to tak, abychom rozvíjeli
rovnoměrně všechny část obce. Osa 3 je tam skutečně plánována na rok
2018. 

Ovšem současný systém fnancování rozvoje obcí formou dotací, o které se
žádá bez záruky získání dotace, a obec je závislá na tom, jaké dotační ttuly
a  s jakými  podmínkami  budou  vypsány,  neumožňuje  praktcky  plánovat
realizaci projektů, protože nelze plánovat přísun peněz do obce. Je třeba
mít  projekty  připravené  se  stavebním  povolením  a  čekat  na  vypsání
vhodné  dotace.  Samozřejmě,  je  možné  fnancovat  projekty  i  plně
z obecního  rozpočtu,  ale  je  samozřejmě  lepší  „znásobit“  obecní  peníze
dotací.  Jinak  fnance  obce  pochází  z tzv.  rozpočtového  určení  daní,  kdy
obec získává zhruba 10.000 Kč na každého trvale přihlášeného obyvatele
ročně, tedy zhruba 10 mil Kč. A dále z toho, co obec vybere na poplatcích
za odpady, kanalizaci, za pachty a nájmy obecních pozemků a podobně.

Konkrétně  k silnicím  ve  Starých  Ouholicích  –  samozřejmě  by  bylo
nejjednodušší organizačně, obchodně i stavebně udělat všechny 4 silnice
najednou a  rádi  bychom to tak  udělali.  Problém je  v tom,  že pro  velký
a drahý  projekt  kanalizace  budeme  potřebovat  na  spolufnancování
od obce kolem 30-40 mil Kč. Z toho si zhruba na 25 mil Kč vezmeme  věr
a zbytek musíme mít na  čtu. Protože jsme žádali o dotaci na kanalizaci
v lednu 2017 a doufali v zahájení stavby na podzim 2017, tak jsme nemohli
vydat celou částku na všechny staroouholické silnice najednou. Zvolili jsme
opatrnější strategii postupných výdajů. A protože jsme se žádost o dotaci
na kanalizaci nebyli  spěšní, věděli jsme, že v roce 2017 nebudeme peníze
na kanalizaci  potřebovat, mohli  jsme část peněz pustt na stavbu Osy 3.
U Osy  3  jsme žádali  o  dotaci  ve  výši  1  mil  Kč,  ale  bohužel  jsme nebyli
 spěšní. Tento milion by se obci velmi hodil. 

Jestli  se  bude  realizovat  stavba  silnice  Osa  3  v 2018,  záleží  na  několika
věcech (a věřte mi, že bych ji stavěl velmi rád) – na tom, zda obec získá



dotaci na kanalizaci a zejména za jakou cenu se stavba vysoutěží, na tom,
zda  budou  vypsány  dotace  na  opravy  silnic,  které  umožní  opravy
nezpevněných povrchů na zpevněné (v 2017 byly dotovány pouze opravy
zpevněných  povrchů  na  zpevněné),  na  tom,  a  tedy  zejména  na  tom,
jak budou  obecní  fnance  výsledně  na  základě  těchto  zatm neznámých
vycházet. 

Stavba  Osy  3  v roce  2018  rozhodně  není  nereálná,  ale  nemůžeme  ji
s jistotou  slíbit.  Každopádně,  tato  silnice  má  jako  jediná  výhodu,  že  je
zkanalizována a má projekt, takže je možné ji nyní jako jedinou realizovat.
Ostatní  špatné  silnice  bude  možné  vyasfaltovat  až  po  kanalizaci
a po přípravě projektu a získání stavebního povolení.

Nové auto, prodej valníku a auta

Náš obecní náklaďáček, zelený Citroen Jumper dosloužil. Koupili jsme ho
před  dvěma  lety  za  100.000,-  Kč  a  myslím,  že  si  svoje  v každodenním
nasazení  odpracoval.  Nyní  by  už  potřeboval  větší  opravu,  která  by  se
nevyplatla.  Také  jeho  spolehlivost  už  klesala  a  naše  pracovní  četa  je
na autě  závislá.  Proto  jsme  se  rozhodli  ho  prodat  obálkovou  metodou
a koupit nový vůz. 

Obci  k Vánocům  jsme  koupili  zbrusu  nový  červený  Citroen  Jumper,
dvoukabinu - valník. Po porovnání několika nabídek jsme využili výhodné
nabídky skladového vozu za necelých 600.000 Kč vč. DPH.

Věřím,  že  tento  vůz  bude  v obci  dlouho  spolehlivě  sloužit  při   držbě
a  klidu naší obce a že o něj bude naše pracovní četa dobře pečovat.

Anketa - Kde je Nová Ves? Nad Vltavou? U Nelahozevsi? U Mělníka? 

Nových Vsí jsou v Čechách desítky a často se pletou. Často se nám stává,
že dostaneme dokument nebo zásilku pro jinou Novou Ves, někdo přijede
k nám a měl jet jinam. Také často někdo míří k nám a pak volá z jiné Nové
Vsi, že přijede jindy. Když se někdo zeptá, odkud jsme, tak odpověď „z Nové



Vsi“  musí  doprovodit  vysvětlení,  která  je  míněna  a  kde  to  je.  Proto  by
nebylo na škodu, naši Novou Ves odlišit. V katastru nemovitost se  ředně
používá  Nová  Ves  u  Nelahozevsi.  Pošta  pro  rozlišení  používala
před zavedením směrovacích  čísel  Nová  Ves  u  Mělníka.  Nachlup  stejně
daleko od Mělníka, 17 km na jih, je ale druhá Nová Ves. Nabízí se tedy
jednoznačný název  Nová Ves nad Vltavou.  Vltava je  v  naší  obci  jednou
z dominant a jiná Nová Ves na Vltavě, pokud vím, neleží. Tím by se naše
Nová Ves stala jedinečnou a bylo by jasné, kde leží. Byli byste pro takové
doplnění?  Nebo nic  neměnit?  Můžete  hlasovat  v anketě  na webu obce,
anebo jakoukoliv formou (emailem, dopisem, vhodit lístek do schránky…)
doručit Vás názor na obecní  řad. Změna názvu na jakoukoliv variantu by
byla  nějaká  práce  s administratvou  pro  obec  a  s výměnou  dokladů
pro občany, ale občané při tom neplat žádné poplatky. Samozřejmě, tuto
práci  má  smysl  dělat  pouze  tehdy,  pokud  bude  pro  tuto  změnu zájem
od velké  část občanů.  Podobně  měnily  název  nedaleké  Dolany.  Názory
občanů  vyhodnotme  a  výsledek  zveřejníme  v některém  z příštch  čísel
Zpravodaje.

Nové posily obce

Od začátku listopadu pracuje na obecním  řadě nová  řednice paní Hana
Novotná,  která  nahradila  paní  Tůmovou.  Jedná  se  o  zkušenou  řednici,
která pracovala ve stejné funkci  v  obci  Kly.  Jsem rád, že k nám přinesla
spoustu dobrých nápadů a své zkušenost.  Doufám, že se paní  Novotné
bude u nás líbit a že občané budou s jejími službami spokojeni.

Pro větší efektvitu, lepší organizaci a kvalitu práce a lepší využit pracovní
doby naší  pracovní  čety  držby a  klidu obce jsme na zkoušku na malý
 vazek 2 h/den zaměstnali  pro vedení této čety pana Vladimíra Richtra.
Bohužel  vzhledem  k jiné  práci  bylo  pro  mě  problematcké  plně  řídit
a kontrolovat  práci  našich  pracovníků  a  nebyl  jsem se  způsobem práce
zcela spokojen.



Nové smlouvy o likvidaci odpadních vod - kanalizace Staré Ouholice

Na  začátku  prosince  jsme  rozeslali  vlastníkům  odkanalizovaných  domů
nové smlouvy o připojení  a  likvidaci  odpadních vod.  Tyto smlouvy lépe
odpovídají  současné  legislatvě  a  umožňují   čtování  stočného  buď
směrným číslem v případě připojené studny, anebo podle stavu vodoměru
v případě,  že  dům  používá  pouze  vodu  z vodoměru.  Dojde  tm
ke sjednocení smluv Starých Ouholic a Miřejovic.

Připravovaná  kanalizace  Nová  Ves,  Nové  Ouholice,  Staré  Ouholice
a     Vepřek - Smlouvy o spolupráci  

Během  prosince  budeme  rozesílat  občanům,  kteří  projevili  zájem
o připojení  nemovitost na  plánovanou  kanalizaci  a  splnili  podmínky
pro vyřízení  povolení,  smlouvy  o  spolupráci.  Aby  obec  mohla  občanům
zprostředkovat  fnanční  dotaci  i  na  přípojku  od  hlavního  řádu  k čerpací
nebo  kontrolní  jímce  včetně,  musí  občané  splnit  dotační  podmínky
předepsané dotačním fondem. Velmi zjednodušeně - po dokončení stavby
se  ihned  připojit,  kanalizaci  trvale  užívat  a  platt  stočné.  Tyto  smlouvy
podrobně  defnují  povinnost obce  i  občanů,  aby  mohla  být  přípojka
z dotace fnancována. Prosím proto o pečlivé prostudování a neprodlené
doručení podepsaných smluv na obecní  řad. Přípojky, ke kterým nebude
podepsána  smlouva  o  spolupráci,  nebude  bohužel  možné  z dotace
fnancovat.

Nové zábradlí 

Na jedné schůzi  Spolku seniorů byl  požadavek na zřízení  zábradlí  podél
chodníčku  od  železniční  zastávky  Nové  Ouholice  směrem  na  Vepřek,
aby při namrzlém  chodníku  byla  pro  seniory  bezpečnější  a  pohodlnější
chůze do kopečka. Byl jsem vděčný za dobrý nápad a zábradlí jsem slíbil.
Zábradlí  jsem  hned  v létě  objednal  u  zámečníka,  který  mi  řekl,
že objednávku eviduje, ale že má čas za pár týdnů. Nevadilo, do zimy času



dost. Bohužel na naši objednávku v návalu práce zapomněl. Když jsem se
na podzim připomněl, tak si to změřil, navrhl, ale pak byl nemocný, takže
se to sklouzlo do prosince. Nicméně zábradlí by mělo už sloužit. (Psáno 12.
12. 2017.)

Návrh stavební uzávěry

Jak  jsem  informoval  v říjnovém  Zpravodaji,  při  zpracování  nového
 zemního plánu došel zpracovatel k závěru, že nyní platný  zemní plán již
nevyhovuje a neřeší některé problémy obce. Proto navrhl a zastupitelstvo
v říjnu schválilo návrh částečné a dočasné stavební uzávěry ke zveřejnění
na veřejné desce. Obecní  řad obdržel k návrhu uzávěry přes 30 námitek.
Po  vypořádání  námitek  a  řádném  zdůvodnění  je  možné  uzávěru
odsouhlasit zastupitelstvem a vyhlásit. To ještě neproběhlo, uzávěra zatm
není.  Nyní  se  pan  architekt  věnuje  velmi  pečlivě  vypořádání  námitek
a zdůvodnění rozhodnut o jejich přijet nebo nepřijet. 

Plánovali  jsme  projednání  uzávěry  na  prosincovém  zastupitelstvu,
ale vzhledem k vyššímu počtu námitek a ke složitost jejich vypořádání, pan
architekt  nesthl  dokument  včas  zpracovat  a  tento  bod  jsme
ze zastupitelstva stáhli.

Velkým překvapením pro mě těsně před prosincovým zastupitelstvem byla
návštěva  TV  Prima,  která  se  mě  na  kameru  ptala  na  důvody  stavební
uzávěry. Jak bude výsledný rozhovor sestříhán a jak vyzní nevím, ale rád
bych  to  vysvětlil  zde.  Zastupitelstvo  obce  formou   zemního  plánu
a případně stavební uzávěrou rozhoduje o kvalitě bydlení, řešení dopravní
a další infrastruktury, o stavu přírody, o zachování nebo likvidaci orné půdy
a podobně, tedy využit a rozvoji nám do správy svěřeného  zemí. Jak ví
každý  obyvatel  Nové  Vsi,  tato  je  extrémně  zatžena  dopravou  (dálnice,
frekventovaná silnice I. třídy, frekventovaná, s dálnicí paralelní a zástavbou
vedoucí silnice II. třídy, železniční koridor, plánovaná rychlodráha Praha –
Drážďany, plánované rozšíření letště Vodochody…), průmyslem (pískovna



Ledčice, plánovaná pískovna Nové Ouholice, zásobníky ropy MERO, vedení
VN a VVN, mezinárodní plynovod, produktovody, zemědělskoprůmyslový
areál Nová Ves s opravnou kamionů, druhá největší solární elektrárna v ČR,
Synthos Kralupy…), dále zanedbanou infrastrukturou (chybějící kanalizace,
mizerné místní komunikace, chybějící chodníky…) a všechny část obce jsou
částečně  v záplavovém   zemí  Vltavy  a/nebo  Bakovského  potoka.
To samotné  vytváří  koktejl  bolehlav  pro  řešení  mnohdy  protchůdných
požadavků.  Asi  žádný obyvatel  Nové Vsi  si  nepřeje v Nové Vsi  u dálnice
velké haly se související nákladní dopravou, jak jsme svědky u Prahy nebo
u Úžic, asi je rozumné nestavět další zástavbu do záplavové oblast stoleté
vody,  je  dobré  zástavbu  rozšiřovat  jen  tak,  aby  navazovala  na  stávající
a nedělat  satelity  na  poli  za  vsí,  kam  nevedou  sítě,  silnice  ani  veřejné
osvětlení.  Asi  je  správné  chránit  mizející  ornou  půdu  vysoké  bonity
pro další  generace.  Toto  se  snaží  zastupitelstvo  a  potažmo  zpracovatel
 zemního plánu řešit ve veřejném zájmu většiny obyvatel v  zemním plánu
a krátkodobě ve stavební uzávěře.

Další  překvapení  na  mě  čekalo  přímo  na  prosincovém  zastupitelstvu,
kde čekali  nejen  kameraman a  redaktor  TV  Prima,  ale  i  mezi  veřejnost
bývalá  redaktorka Primy Dana  Makrlíková,  jeden v Praze bydlící  vlastník
hektaru  pole  u  dálnice  a  jeho  právnička.  Přestože  jsme  tento  bod
neprojednávali,  v rámci závěrečné pravidelné diskuze tto spolu rozehráli
manipulatvní  argumentací  pohádku  o  zlém  starostovi  a  zastupitelstvu,
které ničí plány hodného podnikatele na rozvoj podnikání a obce a brání
mu  uzávěrou  a   zemním  plánem  zlomyslně  a  bezdůvodně  ve  využit
pozemku. Bylo nám vkládáno do  st to, co jsme neřekli, bylo opět veřejně
zmíněno, že mám být s kýmsi dohodnutý, že levně od vlastníků pozemky
vykoupíme a  pak  mu uzávěru  zrušíme  a  on  na  tom vydělá  a  podobné
nesmysly. (Opravdu nevím, jak by někdo byl přinucen mně nebo jinému
pozemky prodat prot své vůli.) Asi podle sebe soudím tebe. Někdo prostě



nedokáže pochopit,  že by se dalo nezištně a poctvě pracovat na rozvoji
obce.

Jaká jsou v tomto případě fakta? Tento vlastník koupil pozemek před více
než 10 lety jako ornou půdu, tedy za cenu pole v řádu malých desetkorun
za  m2.  Územním  plánem  z roku  2001  byl  tento  pozemek  určen  jako
zastavitelný  pro  malovýrobu,  ale  s omezením  na  maximální  zastavěnou
plochu budovy 200 m2 a dalšími podmínkami. Za celou dobu vlastník tuto
možnost  stavět  nevyužil.  Podle  zákona  je  možné  změnit  zastavitelnost
pozemku po 5 letech bez náhrady. Tento vlastník zřejmě doufal, že v novém
 zemním  plánu  tato  omezení  nebudou,  nebo  budou  volnější.  Osobně
považuji za nutné velmi pečlivě posoudit, vypořádat námitky k uzávěře a to
rozhodnut zdůvodnit. Vzhledem k tlaku, který je na nás vyvíjen, je třeba si
na tuto práci dát dostatečný čas. Může to být měsíc, dva i tři. Projednání
zastupitelstvem bude včas  avizováno v programu zasedání  zastupitelstva
na veřejné desce.

A  zejména  je  třeba  vypracovat  kvalitní   zemní  plán.  A  to  tak,  aby  se
problémy vyřešily nebo zlepšily a ne, aby se vytvářely další.

DŮLEŽITÉ INFORMACE …

OBECNÍ ÚŘAD

Obecní   řad  bude  mezi  svátky  ve  dnech  27.  -  29.  12.  2017  z důvodu
čerpání dovolené uzavřen.

Hana Novotná,  řednice

OTEVÍRACÍ DOBA POŠTY MEZI SVÁTKY

Pošta Nová Ves bude během svátků otevřena následovně:
- do pátku 22. prosince v běžných otevíracích hodinách,



- 27. - 29. prosince v dopoledních hodinách od 8 do 11 hodin (v od-
poledních hodinách bude otevřena pošta v Ledčicích),

- od  terý 2. ledna běžný provoz.
V pátek 12. ledna bude pošta otevřena pouze v dopoledních hodinách.

Hana Novotná,  řednice

ÚČAST ZASTUPITELŮ NA ZASEDÁNÍCH v r. 2017

PREZIDENTSKÉ VOLBY - 1. kolo 

Starosta obce Nová Ves podle § 34 odst. 1 písm. a) zákona č. 275/2012 Sb.,
o volbě prezidenta republiky a o změně některých zákonů (zákon o volbě
prezidenta republiky), ve znění pozdějších předpisů, oznamuje:
1. 
Volba prezidenta České republiky se koná:
v pátek dne 12. ledna 2018 od 14,00 hodin do 22,00 hodin a
v sobotu dne 13. ledna 2018 od 8,00 hodin do 14,00 hodin.



2. 
Místem konání voleb 
- ve volebním okrsku č. 1 je volební místnost: Nová Ves 154, 277 52 Nová
Ves,  sál  OÚ  Nová  Ves  (pro  voliče  podle  místa,  kde  jsou  přihlášeni
k trvalému pobytu v Nové Vsi),

- ve volebním okrsku č. 2 je volební místnost: Nové Ouholice 43, 277 52
Nová  Ves,  Dům  služeb  (pro  voliče  podle  místa,  kde  jsou  přihlášeni
k trvalému pobytu v Nových Ouholicích a Vepřku),

- ve volebním okrsku č. 3 je volební místnost: Staré Ouholice 57, 277 52
Nová Ves, hospoda U hasiče (pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni
k trvalému pobytu ve Starých Ouholicích a Miřejovicích).

3.   
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost a státní
občanství  České  republiky  platným  cestovním,  diplomatckým
nebo služebním  pasem  České  republiky  anebo  cestovním  průkazem
nebo platným  občanským  průkazem.  Neprokáže-li  uvedené  skutečnost
stanovenými doklady, nebude mu hlasování umožněno.

4.   
Voliči budou dodány 3 dny přede dnem volby prezidenta hlasovací lístky. 

5.   
Ve dnech volby prezidenta na žádost voliče okrsková volební komise vydá
za chybějící nebo jinak označené hlasovací lístky nové.
Případné 2. kolo volby prezidenta se bude konat 26. – 27. ledna 2018. 

Hana Novotná,  řednice



ZVEME VÁS …

Bohoslužby o Vánocích 2017



Štědrý den a Betlémské světlo
Na  Štědrý  den  Vás  zveme  na  tradiční  setkání  u zvoničky  na  novoveské
návsi, které začíná ve 14 hodin. Na zahřát se bude nabízet čaj a svařák,
na posilněnou  před  večeří  výborné  vánoční  cukroví.  Koledy  si  s námi
zazpívá  Markéta  Aptová,  kterou  si  určitě  pamatujete  z vystoupení
na Posvícení. 

Od 15 cca do 18 hodin bude paní  Nová ve vepřeckém kostele rozdávat
„betlémské světlo“, zastavte se s lucerničkou, nebo sklenicí se svíčkou. 

B. Tobiášková /kulturní výbor/

4. Novoroční novoveský běh
Do nového roku 2018 sportovně, společně a všemi částmi obce!

V pondělí 1. ledna 2018 ve 14 hodin start na návsi v Nové Vsi.

První den v roce již počtvrté poběžíme nebo pojedeme (na kole, koloběžce,
odrážedle nebo třeba na koni) přes všechny část naší obce, kolem našich
vánočních  stromků.  Začneme  v  Nové  Vsi  na  návsi,  budeme  pokračovat
přes Vepřek, Nové Ouholice, Staré Ouholice a zakončíme na dětském hřišt
v Miřejovicích. Trasa je dlouhá cca 5, 8 km. Můžete absolvovat celou trasu
nebo jen její  část. A pokud se nemůžete přidat, budeme rádi, když nám
třeba jen zamáváte!

Za MK Miřejovice Pepa Burian



Pozn.: Některé části trasy vedou po hlavní silnici, proto doporučujeme sebe i své děti vybavit re-
flexními prvky.

KINO NOVÁ VES
Dne 17. 1.  2018 se bude od 19 hodin promítat na sále obecního  řadu
v Nové Vsi  v rámci projektu Člověka v tsni  „Promítej  i  ty“ dokumentární
flm   

Ohrožená semínka /Režie: Taggart Siegel, Jon Betz/USA/2016/94 min./

Kousek za polárním kruhem na ostrově Špicberky stojí  betonová stavba
připomínající  atomový  kryt.  Nacházejí  se  v  ní  tsíce  rostlinných  semen
z celého světa,  které jsou tu střeženy před možnými globálními  krizemi.
Podobných semenných bank je po celém světě několik. Každé semeno totž



v  sobě  koncentruje  a  nese  minulé  životní  cykly  přírody  i  člověka  a  je
současně  zárodkem  budoucích.  Farmáři  a  ostatní  aktvisté  se  snaží
uchránit  poslední  zbytky  lokálních  rostlinných  variant,  které  ve  světě
genetcky modifikovaného typu zemědělství zbývají. Prot potravinářským
nadnárodním gigantům se zdá jejich boj jako výkřik do tmy. Avšak kdo ví,
zda tyto banky nebude lidstvo již brzy nezbytně potřebovat.

Vstup je zdarma, srdečně zveme všechny.

Okrašlovací spolek Nových Ouholic a okolí

NOVOVESKÝ MASOPUST
Srdečně Vás chceme pozvat na Novoveský masopust, který se bude konat
v sobotu 10.  nora. Minule se do průvodu sešla spousta parádních masek
a doufáme, že tomu tak bude i tentokrát a společně si užijeme tu pravou
masopustní taškařici. Sraz průvodu bude ve 14 hodin na návsi, projdeme
pak za zvuků hudebních nástrojů a zpěvu vsí, až na sál obecního  řadu,
kde budeme pokračovat diskotékou a soutěžemi pro dět. Večer bude ná-
sledovat taneční zábava. 

Těšit  se  můžete  na  klobásky,  uzené,  koblihy,  čaj,  svařák.  Dět si  budou
moct vysoutěžit pěkné ceny. 

Tak se můžete pustt do přípravy masek a v  noru naviděnou!

B. Tobiášková /kulturní výbor/



ZAJÍMAVOSTI, NOVINKY …

VÁNOČNÍ POZDRAVENÍ ZE ŠKOLKY
Jak rychle čas běží, když je doba dětství za námi, asi není třeba vysvětlovat.
Zná to každý z nás, občas nestačíme ani zpomalit. A není vhodnější chvíle
to změnit než doba adventní. U nás ve školce se o to snažíme, nakonec
dět samotné prožívají období vánočního očekávání naplno a rády do všech
aktvit přiberou i  dospěláky. Jde jen o to nechat se na chvilku vtáhnout
do světa andělů, čertů a jiných vánočních bytost a tradic. 

Ve školce jsme začali už v listopadu výrobou vánočních ozdob v keramické
dílně v Ledčicích, podruhé jsme si mohli také prohlédnout pěknou výstavu
betlémů.  A  se  začátkem  prosince  už  se  vánoční  tvoření,  nacvičování
a chystání rozběhlo se vším všudy. Čas čekání si dět zpestřovaly tm, že si
každý den otvíraly jeden adventní  sáček s překvapením. Tím byla někdy
malá  dobrůtka,  jindy  koleda  nebo některá  z vánočních  tradic.  A  dět si
uměly každý tento okamžik užít jako poprvé, v tom bych řekla, je ta velká
síla dětského světa.  
Velkou událost v letošním předvánočním čase bylo rozsvěcení vánočního
stromečku na zahradě školky, na které jsme si letos pozvali i vás všechny.
Přípravy byly veliké, očekávání jak to všechno dopadne také. Dět nejen že
nacvičily koledy a básničky, které předvedly před hojným publikem. Také
vyráběly  ozdoby,  truhlíky  z chvojí  a  nakonec  i  krásný  stromek  s chut
nazdobily.  Na  zahradě  se  zpívalo,  tančilo,  nakupovalo  nebo  jen  tak
povídalo.  A uvnitř  se zdobily  perníčky,  vyráběly vánoční  ozdoby,  dět si
mohly pohrát a dospělí se trošku ohřát. A protože jsme se rozcházeli až
ve večerních hodinách, tak myslím, že nám bylo pospolu dobře. 

Ještě jednou byla školka plná lidí, a to 12. prosince při vánočním setkání
s rodiči.  Dět předvedly svoje poctvě nacvičené pásmo, pohostly všechny
napečeným  cukrovím.  Vždycky  si  moc  užívají,  když  přijdou  rodiče,
prarodiče na návštěvu. 



Advent  ve  školce  utekl  jako  voda  a  slavnostní  dny  vánoční  prožijí  dět
ve svých rodinách. Ale ještě než vám popřeju, ráda bych se podělila o svoji
důležitou  zkušenost.  Máme  ve  školce  spoustu  aktvit  a  činnost,  je  to
zkrátka náš svět. Ale bez lidí okolo by byl život a dění ve školce chudší.
Chtěla bych na tomto místě za nás všechny upřímně poděkovat každému,
kdo do tohoto našeho světa vstoupil a obohatl ho.  Předně jsou to rodiče,
každý den spolu sdílíme malé i velké událost. Poděkování patří také všem
představitelům obce, zastupitelům i pracovníkům obecního  řadu. Podílejí
se  na  běžném provozu  a  také  nám pomáhají  s realizací  našich  různých
aktvit. 

A protože je takových insttucí i  lidí celá řada a nerada bych na někoho
zapomněla, mám pro ně vzkaz. Když si při čtení tohoto textu vzpomenete,
že jste se k nám také na chvilku přidali, poděkování patří i vám.

Za všechny dět i dospělé ze školky vám ráda přeju naplněný a poklidný
vánoční čas a v novém roce především zdraví a dobré lidi  kolem sebe.

Na shledanou v novém roce.

Martna Srncová

NOVINKY V DOPRAVĚ
Dobrý den,  
dovolujeme  si  Vás  informovat,  že  na  webové  stránce  
https://pid.cz/integrace-oblast-velvarsko-od-10-12-2017/ 
byly  zveřejněny  podrobné  informace  o  připravované  integraci  veřejné
dopravy v oblast Velvarska od 10. 12. 2017. Na těchto stránkách najdete
jak  detailní  popis  změn,  jízdní  řády,  informace  o  jízdném,  tak  i  mapky
oblast a elektronickou verzi informačního letáku.
S pozdravem 
Ing.  Filip  Drápal  |  odbor  marketngu  /vedoucí  odboru,  tskový  mluvčí  
Regionální organizátor Pražské integrované dopravy www.ropid.cz

http://www.ropid.cz/
https://pid.cz/integrace-oblasti-velvarsko-od-10-12-2017/


SPOLEK SENIORŮ
Spolek seniorů přeje všem spoluobčanům, spolkům a příznivcům krásné
a pohodové prožit vánočních a novoročních svátků – vše dobré v  novém
roce. 

B. Vognič, předseda    

Vánoční přání Okrašlovacího spolku Nových Ouholic
a okolí

Za Okrašlovací spolek Nových Ouholic a okolí (OSNOO) přeji veselé Vánoce
a šťastný nový rok 2018 všem členům a sympatzantům, všem, kteří  se
 častnili akcí spolku a i všem občanům Nové Vsi. 



Děkuji i ostatním spolkům a dobrovolníkům, kteří se přidali k letošní akci
„Ukliďme  Česko“.  Spolek  mimo  prázdniny  a  prosinec  organizuje
každoměsíční kino s dokumenty z festvalu Jeden svět. Na schůzích každý
měsíc řešíme a vymýšlíme aktvity spolku a i obecní záležitost. V konci léta
se  velmi  povedla  již  tradiční  Zahradní  slavnost  pro  členy,  sympatzanty
a přátele spolku,  s opékáním prasete,  výborným občerstvením a hraním
zahradních  her.  Spolek  uspořádal  v Nových  Ouholicích  i  advent
a rozsvěcení vánočního stromku.

M. Exner

STUDIO HANNAH - NOVÉ OUHOLICE

Od nového roku 2018 se s Vámi, mými klienty, po 11 letech (z toho po 5
letech v Nových Ouholicích) na nějakou dobu loučím z důvodu mateřské
dovolené a děkuji za přízeň, kterou jste mi po celou dobu věnovali.

Za cca 2 roky "prázdnin" se opět těším na viděnou.

Kontakt na pedikérky s volnou kapacitou:  Hana Kroupová - tel. 606 275
979 - Kralupy Minice, Lucie Laňková  - tel. 724 125 561 - Kralupy nádraží
a Míla Čubová – tel. 604 669 424 - Roudnice n. Labem Husovo náměst.

Po dobu mé pracovní nepřítomnost určitě nepřijdete o naši pravidelnou
akci  MINIFOCENÍ  SAY  CHEESE s  fotografou  Janou  Laudovou,  která  se
konala za poslední rok  spěšně již 4x a z častnilo se tak 104 osob a 8 psů.

Další v pořadí plánujeme na začátek  nora 2018 a dubna 2018 s možnost
využit služeb  vizážistky  přímo  na  místě.  Více  informací  a  možnost
objednání na facebookových stránkách Studio Hannah -  Nové Ouholice,
nebo  pokud  jste  přihlášení  k  odběru  Haničkového  ňůsletru  do  Vašich
emailových schránek.

Příjemné prožit vánočních svátků, mnoho štěst, zdraví a  spěchů v novém
roce 2018 přeje Hana Husáková - Studio Hannah 

Kontakt: 728 71 44 72, Hannah.HS@seznam.cz

mailto:Hannah.HS@seznam.cz


Výbor TJ Sokol Nová Ves přeje všem svým příznivcům

Kupu bílých hvězdiček, v záři dětských očiček,
při rozsvícení vánočního stromku

v tom vašem krásném domku.
Přejeme to, co lidé málo mají, a přesto to dobře znají,

Tedy štěstí, zdraví v novém roce
a hodně lásky nejen na Vánoce.

CO NEVÍM, NEPOVÍM …
 Vyzpovídal  jsem  naše  myslivce.  Z jejich  sdělení  mě  zaujalo,  že  už

i u nás se vyskytuje psík mývalovitý/mývalovec kuní. Je to malá šelma
z čeledi psovitých. Původ má ve východní Asii, zejména v Japonsku,
Koreji a na východní Sibiři. V průběhu 20. stolet byl pro svou cennou
kožešinu opakovaně (ve 30. a znovu v 60. letech) vysazen na  zemí
evropského Ruska. Odtud se postupně nekontrolovaně šíří na západ
do Evropy. Roku 1955 byl pozorován na Slovensku, později  pronikl
do Českých  zemí,  Německa  a  Polska.  V  řadě  zemí  (včetně  České
republiky) je veden jako invazní druh. Jeho biotopem jsou mokřady
a lesy v okolí vodních toků.

Psík  mývalovitý  je
robustní, nízkonohé zvíře
připomínající spíš mývala
nebo  jezevce  než
psovitou  šelmu.  Délka
těla  dospělých  jedinců
dosahuje  50–70 cm,



výška v kohoutku však nepřesahuje 25 cm. Hmotnost se pohybuje
v rozmezí 4–10 kg. 

Psík mývalovitý je aktvní v noci, den přespává v noře, kterou si sám
vyhrabává,  ale  častěji  využívá  opuštěné  nory  jiných  živočichů.  Psík
mývalovitý  je  jediná psovitá  šelma,  která  přespává zimu,  podobně
jako  medvěd  nebo  jezevec  (v  Čechách  od  prosince  do  počátku
března). Jedná se o tché zvíře. Ozývá se vrčením a kvikáním, hlavně
je-li ohrožen nebo chycen, nedokáže štěkat. Psík patří mezi prohnané
šelmy, bylo zaznamenáno, že někteří psíci po výstřelu ze sebe dělali
mrtvého.
Psík je všežravec. Sbírá různou rostlinnou potravu - bobule, kořínky
a hlízy rostlin, ale loví také drobné živočichy. Z živočišné potravy se
živí  zvláště vejci  a mláďaty ptáků, ale také žábami,  leklými rybami,
mršinami a škeblemi.
V  japonském  folklóru  vystupuje  jako  zlomyslný  skřítek,  který  se
dokáže  přeměňovat  v  různé  věci  nebo  i  lidi.  Objevuje  se
ve starobylých japonských pohádkách i v moderních anime seriálech.
Měl  pro  svou  mazanost  přezdívku  furu  tanuki  -  starý  tanuki.  Psík
mývalovitý  byl  dříve  oblíbeným  chovancem  zoologických  zahrad.
Dnes ustupuje vzácnějším druhům zvířat a chová se poměrně zřídka.
V Českých  zemích  ho  v  současnost chovají  pouze  ZOO  Ostrava
a Zoopark Chomutov.   
/Zpracováno s využitm Wikipedie a  dajů od MS Diana/ 

 30. listopadu bylo v objektu Okresního archívu v Mělníku slavnostně
představeno  desáté  číslo  Vlastvědného  sborníku  Mělnicka  -
„Confluens“.  Vlastvědný sborník  je  vydáván nepravidelně  od roku
1938,  tj.  už  neuvěřitelných  35  sborníků  za  ta  léta.  Od  roku  2010
ve dvouletých cyklech společně Státním okresním archivem a Regio-
nálním muzeem Mělník. O prestži sborníku svědčí široký zájem ve-
řejnost při jeho prezentaci – kapacita sálu ani prodejní výtsky zájmu
zdaleka nestačily. Účastni byli a k věci vystoupili i ředitelé zmíněných
insttucí,  starostové  města  Mělníka  a  Obříství,  dva  poslanci  parla-
mentu ČR.  Širokou obec příznivců doplnilo i  několik  nás kronikářů
z regionu.  



Obsahem čísla je na třicet ttulů členěných do oddílů:

 Studie:  „Cesta přes řeku na mělnickém panství v 16. a 17. stolet“,
„Poddanské osídlení na panství Obříství po třicetleté válce“, „Anto-
nín Mánes 1784-1843) a Mělnicko“, „Kuratorium pro výchovu mlá-
deže  v Čechách  a  na  Moravě  v Kralupech  nad  Vltavou“,  „Projekt
Jonquil a Mělník …“

 Archeologie:  „Pravěké  osídlení  mělnického  návrší  a  jeho  blízkého
okolí v kontextu nových nálezů z let 2009 – 2011“

 Materiálie: z nich např. rozhovor „Pamětníkovy toulky dějinami naší
republiky“, „Popis výmalby kostela Nejsvětější Trojice na Mělníku –
Chloumku (1606)“

  Obzory  literatury: zde  např.  „Jan  Hus  v představách  šest stalet
a ve skutečnost“, nebo „Polyxena z Lobkovic.  Obdivovaná i  nenávi-
děná“. „Od přívozu k cukrovaru“ (Technické stavby Dolních Beřkovic
19. stol.)  -  recenze díla Karla Tichého pohledem kolegy - kronikáře
z Vraňan pana Václava Uhra.

  Zprávy a Poznámky:  Vedle jiných je zde článek „Úspěšné hnízdění
bělořita  šedého“  o  návratu  (po desetletch)  tohoto ptáka do naší
lokality, konkrétně do Zlosyně, nebo „Mělničt zvoníci v  letech 2015
a 2016“. 

I když jsem se dosud neprokousal celou publikací, musím konstatovat,
že jde opravdu o zajímavé čtení.  Myslím si,  že  by nebylo na škodu,
kdyby takováto díla měla ve výpůjčním fondu i naše obecní knihovna.   

 Také  jste  si  nevšimli  ankety  probíhající  na  hlavních  internetových
stránkách naší obce? Já jsem na ni byl upozorněn včera, tj. 11. prosin-
ce (anketa je, jak jsem se následně dočetl,  v běhu od 9. do 31. 12.
2017). Anketa se ptá, zdali jsme pro přejmenování obce na „Novou
Ves nad Vltavou“. Protože mi odpověď „ano - ne“ nevyhovuje a po-
strádám bližší vysvětlení této iniciatvy včetně jejich důsledků, rozhodl
jsem se napsat následující řádky k zamyšlení. 



Nejprve  k samotnému  názvu  obce.  Nejsem  prot zpřesnění  polohy
obce.  Ale  řeka  Vltava  měří  430  km  (viz  Wikipedie),  potom  jaké
zpřesnění? Pokud nestačí ke zpřesnění poštovní směrovací číslo, proč
nepoužít osvědčený dovětek „u Mělníka“. V tomto případě je pátrající
po naší  obci  naveden maximálně  do  rozsahu stávajícího  okresu.  Já
osobně, když hledám stránky naší obce, spojení „Nová Ves u Mělníka“
používám  a  internetový  vyhledávač  mně  vždy  spolehlivě  otevře
příslušnou nabídku.  

Další  otázkou,  na  kterou  nemám odpověď,  jsou  důsledky  takovéto
změny. Nevyvolá nutnost vystavení nových průkazů totožnost? Pokud
ano,  potom už  tuto  akci  spojme  i  s  pravou  katastrů  (o  bloudících
sanitkách  jsem  na  stránkách  Zpravodaje  nedávno  psal)  a  změnou
současného chaotckého číslování domů.   

Ing. Bruno Vognič 

Spokojené prožití vánočních svátků,
v novém roce hodně štěstí, zdraví, osobních,

pracovních a také sportovních úspěchů
přeje Maratonklub Miřejovice



KALENDÁŘ AKCÍ – PŘEHLED NA ROK 2017 - 2018

19. 12. Prezentace 1. návrhu nového  zemního plánu obce Nová Ves
pro občany, v sále OÚ od 18 hodin

24. 12. Štědrý den na návsi, 14 hodin

1. 1. Novoroční novoveský běh, od 14 hodin z novoveské návsi

11. 1. Členská schůzka Spolku seniorů, od 14 hodin v sále OÚ

12. - 13. 1. První kolo voleb prezidenta ČR

15. 1. zasedání zastupitelstva, od 17 hodin v sále OÚ

17. 1. Kino Nová Ves, od 19 hodin v sále OÚ

26. - 27. 1. Druhé kolo voleb prezidenta ČR 

10. 2. Novoveský Masopust, od 14 hodin na novoveské návsi, prů-
vodem na sál OÚ, karneval pro děti i dospělé, od 20 hodin ve-
černí taneční zábava 

 Každý čtvrtek od 19 do 20 hodin Cvičení s Hankou, sál úřadu Nová 
Ves.

Kurzy šití pro začátečníky i pokročilé

Kurz  bude  probíhat  v  dopoledních  a  odpoledních  termínech  v  krej-
čovské dílně Studia 99 v Miřejovicích. 

Délka kurzu: 3-4 hodiny, cena: 900 Kč/kurz

Kontakt: Dana Burianová, tel.: 732 954 232, www.studio99.cz, FB: Stu-
dio99. 

Dárkové poukazy v prodeji. 




